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Alig több mint egy órában megoldottuk a magyar 
informatikai felsőoktatás minden problémáját. Záró-
jelben: nem! De podcastadásunkból sok minden 
kiderül arról, hogyan képzelik el az egyetemek 
a saját szerepüket a felsőfokú informatikai képzést 
igénylő területek szakember-utánpótlásában, és mit 
gondolnak a szakmai berkekben általánosan elfoga-
dott és folyamatosan súlyosbodónak megélt infor-
matikushiányról.

A CIO Podcast friss adásában Charaf Hassannal, 
a Budapesti és Gazdaságtudományi Egyetem Villa- 
mosmérnöki és Informatikai karának dékánjával, 
valamint Fehér Péterrel a Budapesti Covinus Egye-
tem posztgraduális és executive programokért 
felelős dékánjával beszélgettünk. Korábban mind-
ketten tanszékvezetőként, intézetvezetőként irá-
nyították egyetemükön az informatikai képzést. 
Véleményük abból a szempontból is érdekes volt, 
hogy a Corvinuson már érezhetők a modellváltás 
hatásai, míg a BME az állami fenntartásban maradt 
egyetemek lehetőségeit mutatja.

A beszélgetés időnként meglepő kanyarokat 
vett, kiderül belőle például, hogy attól, mert valaki 
informatikus-mérnök vagy gazdasági informatikus 
szeretne lenni, még nem biztos, hogy rendelke-
zik a manapság annyit emlegetett digitális skillek-
kel. A két dékán kísérletet is tesz arra, hogy meg-
határozza: milyen képességekkel kell kikerülnie az 
iparba egy egyetemet végzett informatikusnak, 
és milyen digitális képességekkel kell rendelkez-
nie egyre több munkavállalónak a vállalatvezetőtől 
a “tisztasági managerig”. Ennek kapcsán kiderül az 
is, miért gondolják fontosnak a BME-n és a Corvi-
nuson, hogy minél több hallgató jusson el az MSc 
diplomáig, sőt a PhD-ig, és hogyan lehet ellensú-
lyozni a piac elszívó hatását. Ennek kapcsán szóba 
kerül az is, hogy vannak-e feladatai a magyar IKT-
ipar szereplőinek a hazai szakmai utánpótláskép-
zéssel kapcsolatban.

Zárásként arra kértük a két szakembert, fogal-
mazza meg egyetemi ideálját. A beszélgetést ajánl-
juk mindenkinek, aki szeretné látni, milyen után-
pótlásra építhet a közeljövőben.

A felvétel meghallgatható a fenti lejátszóval itt, 
de podcastjainkat követheti többek között a Spo-
tify-on, az Apple, valamint a Google podcastplat-
formján is, ahol feliratkozhat a Bitport csatornájára.

Válogatta: Fonyó Istvánné
Forrás: www.bitport.hu

Hogyan látja a felsőfokú informatikai képzés jelenét és jövőjét a terület két fontos egyeteme? Két dékán, Charaf 
Hassan (BME VIK) és Fehér Péter (BCE) a CIO Podcastban.

CIO Podcast #28: Megoldottuk az informatikai 
felsőoktatást (vagy mégsem?)
SZALKAI GERGELY

https://open.spotify.com/show/6T4AzIjTxlzWmugDtJcR76
https://open.spotify.com/show/6T4AzIjTxlzWmugDtJcR76
https://podcasts.apple.com/hu/podcast/bitport-podcast/id1519682321?l=hu
https://podcasts.google.com/feed/aHR0cHM6Ly9hbmNob3IuZm0vcy8yNjVlODJlNC9wb2RjYXN0L3Jzcw?sa=X&ved=0CAMQ4aUDahcKEwjo--Kk297tAhUAAAAAHQAAAAAQAQ
https://bitport.hu/cio-podcast-28-megoldottuk-az-informatikai-felsooktatast-vagy-megsem
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